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En la mort de Manel Batlle

Amb el consentiment de l’autor, la família vol 
publicar aquest escrit de Lluís Estopiñan que no va 
ser llegit en el comiat que dilluns es va fer a Manel 
Batlle:

“Aquests dies em passen pel cap molts moments 
compartits amb en Manel.

Molts moments de xerrar i riure, de menjar i 
beure, de veure exposicions i comentar-les, d’estar 
junts treballant cadascú amb la seva peça, i fer una 
cervesa després tot comentant-la, de parlar del nos-
tre present i de les nostres inquietuds.

Hem compartit el nostre interès per l’art, el dels 
artistes que ens interessaven i el que intentàvem 
fer nosaltres.

Les preguntes que ens fèiem i que sovint no teni-
en resposta.

Però el sol fet de plantejar-les ens feia reflexio-
nar i discutir.

M’agradava compartir estones amb en Manel i 
penso, ara que ja no hi és, que era sobretot perquè 
estar amb ell em feia ser millor persona.

Els nostres records s’aniran desdibuixant amb el 
temps o s’aniran redibuixant i reconstruint en una 
versió millorada. 

Però una part d’ell batega en la seva obra, que 
perdurarà i mantindrà intacta la capacitat d’emo-
cionar.

Em pregunto com serà la vida a partir d’ara sen-
se ell, sense poder compartir tantes coses, i sabent 
que ja no el tinc a l’abast, disposat i generós com 
sempre. 

N’hauré d’aprendre. Però aquesta pregunta em fa 
pensar en la seva probable reacció si em sentís. 

Posaria una cara de sorpresa irònica i potser em 
repetiria aquell acudit que tant li agradava:

- Això de maricón com es comença? 
- Preguntant.”

Lluís Estopiñan i Canals  Granollers

Gestionar sense fer populisme
Dimarts passat es va aprovar el segon pla d’ajust 
amb el vot de qualitat de l’alcalde. És una bona 
notícia que fos aprovat i que es troba enviat a 
Madrid per ratificar-lo. Esperem que aquesta sigui 
positiva i es pugui solucionar el problema econò-
mic municipal, que, en gran part, és culpa de la sen-
tència sobre el Pavelló.

En aquest nou pla d’ajust es redueix el pressupost 
en més de 465.000 euros. Aquest reajustament sig-
nificarà que algunes coses canviaran. Per a ningú 
serà fàcil, però hem de tenir confiança i saber que 
entre tots sanejarem l’economia municipal.

El sorprenent del debat van ser les declaracions 

de Miquel Estapé, portaveu del PSC al consistori. 
La seva argumentació populista li va fer afirmar 
que ell tenia un pla d’ajust millor que el presentat. 
Aquest passava per acomiadar personal de l’Ajunta-
ment. No va tenir escrúpols a repetir això en diver-
ses ocasions.

Deia Churchill que un bon estadista no pensa en 
les següents eleccions sinó en les generacions futu-
res. El discurs del senyor Estapé anava dirigit a les 
properes eleccions.

Els temps estan canviant. Les polítiques popu-
listes que s’han aplicat en els darrers anys –llegiu 
Rodríguez Zapatero– han passat a la història. Ha 
arribat el moment de gestionar els recursos, enca-
ra que aquesta gestió no sigui popular per a molts. 
Potser ara no ho sigui, però amb el temps la pobla-
ció s’adonarà que és l’única solució si volem sortir 
de l’actual situació econòmica que ens ha tocat viu-
re.

César Alcalá, regidor d’Esports i Promoció 
 Econòmica  La Roca del Vallès

55.000 conductors ja 
practiquem el #novullpagar
Les concessionàries d’autopistes ja han denunciat 
a més de 55.000 conductors que han fet almenys 
un #novullpagar. Si Abertis reconeix aquesta xifra 
de conductors, quants #novullpagar s’hauran fet 
realment?

 M’agradaria destacar que aquests 55.000 con-
ductors ho hem fet sota l’amenaça segura de multa, 
que tot i ser il·legal, és una multa i que no ha servit 
per aturar la protesta. La por de la classe política 
actual és que amb aquesta manifestació s’ha posat 
al descobert que els catalans tenim molta paciència 
però, quan s’esgota, som capaços d’incomplir una 
legalitat que ens ha estat imposada i que no s’atura 
ni amb multes ni sancions.

 Cada cop som més els catalans que estem farts de 
pagar, de pagar les festes espanyoles i de patir reta-
llades com en cap altra regió espanyola. El movi-
ment #novullpagar evidencia aquest desconten-
tament.  El govern de la Generalitat hauria pogut 
aprofitar aquest nivell d’indignació com a avant-
guarda del xoc de trens que està a punt d’arribar. 
La llàstima és que no va dubtar de sotmetre’s als 
lobbies econòmics.

Abertis va ingressar 172 milions d’euros als peat-
ges catalans durant els primers tres mesos d’aquest 
any. En el mateix període, només va invertir 36 
milions a les seves autopistes. Si els peatges fossin 
per al manteniment de les autopistes, no s’hi desti-
narien només el 20,93% dels ingressos. Ni un euro 
més dels ciutadans ni dels pressupostos de la Gene-
ralitat hauria de servir per pagar peatges que han 

estat ja amortitzats desenes de vegades. Pot una 
administració pública retallar en educació i sani-
tat i alhora seguir pagant a unes concessions que 
tenen un benefici aproximat del 80%? La Generali-
tat el que hauria de fer és revisar cada any les con-
cessions d’autopistes de peatge amb l’objectiu de 
restablir-hi l’equilibri social i econòmic i procedir, 
si ja han estat amortitzades, a extingir la concessió 
o expropiar-ne la gestió.

 Aquest diumenge 17 de juny, hi haurà un tercer 
#novullpagar popular. Malgrat els comunicats ofi-
cials, segur que tornarà a ser un gran èxit de parti-
cipació.

Jordi Olivé, coordinador Local Solidaritat Catala-
na Mollet   Mollet del Vallès

Agraïment

El proppassat dia 30 de juny vaig patir un infart 
agut que em va situar a las portes d’un desenllaç 
fatal. Sortosament, la cosa no va anar més enllà i 
ara ho puc explicar. És doncs, una carta d’ànim per 
a aquells que es poden trobar en circumstàncies 
similars i, sobretot, d’agraïment a tots els que d’una 
manera o altra van fer possible que literalment 
“tornés a néixer” i que avui pugui escriure aquestes 
paraules de gratitud: als diligents serveis del 061 
amb una llarga experiència en la resolució d’aquest 
tipus d’incidències i equipats amb als mitjans tèc-
nics –desfibril·lador– que els van permetre “ressus-
citar-me” al moment just de la parada cardíaca, als 
competents professionals de la UVI de l’Hospital 
del Mar –autèntics àngels disfressats de metges i 
infermeres–, i a la immillorable atenció humana i 
professional rebuda per part de tot l’equip mèdic i 
d’infermeria de l’Hospital de Granollers, tant de la 
UCI com de la planta on vaig ser finalment traslla-
dat. 

Per últim, el meu reconeixement infinit pel 
suport incondicional rebut per la meva família i 
amics, sempre fent-me costat, i també, com no, els 
meus millors desitjos de recuperació per al meu 
company de fatigues amb el qual vaig tenir la sort 
de compartir l’habitació. Gràcies pels teus ànims, 
Miquel.

Ignasi Castells Cuixart  La Garriga

Aclariment

La Plataforma Antiincineradora del Congost no 
acusa el grup Tamayo d’haver tallat el camí de la 
Font d’en Mau de la Garriga, com diu en la pàgina 
14 del diari del 8 de juny, sinó d’haver-se’l apropiat. 
El camí continua obert.

Quim Fornés

Cordinador d’ICV la Garriga

Rodalies Renfe és la ventafocs del servei ferroviari. 
En els pressupostos generals del 2012, el govern del 
PP ha marginat rodalies amb inversions ínfimes. 

Dedica la major part dels diners a les connexions 
de l’AVE a Galícia: connexió Orense-Vigo, 1.920.000 
euros, i connexió Orense-Lugo, 2.280.000. En canvi, 
a Catalunya, la inversió de rodalies prevista és irri-
sòria. Per al conjunt de les comarques barcelonines 
la partida de rodalies és de 1.502.000 euros, una 
quantitat del tot insuficient per fer millores.  

El desdoblament de la via a la línia de Barcelona-
Vic-Puigcerdà ha entrat en via morta. Si el 2011 
l’anterior govern del PSOE ja no va destinar prou 
diners al projecte, ara amb el govern del PP ha que-
dat fora de l’agenda de Foment. Una línia que, mal-
grat les deficiències estructurals, és utilitzada per 
un creixent nombre d’usuaris. Que si fa cent anys, 
com explicava la revista El Xàfec de la Garriga, es 

trigava més d’una hora per anar de Barcelona a la 
Garriga, avui dia poc s’ha retallat aquest temps.

Així mateix, la inversió en la resta del servei 
de rodalies és també mínima, sense que es pugui 
millorar substancialment el trànsit ferroviari, mal-
grat les deficiències observades en els darrers acci-
dents que s’han produït. Un bon exemple el tenim 
amb els zero euros per a la supressió dels cinc pas-
sos a nivell en el terme municipal de la Garriga.

Mentre patim aquest menyspreu a les rodalies, el 
govern del PP continua llençant els diners amb les 
connexions de l’AVE (també ho va fer el PSOE). Una 
inversió innecessària en funció del nombre d’usuaris 
que genera l’alta velocitat, sumat al seu elevat cost 
econòmic i al gran impacte ambiental. La connexió 
de l’AVE a Galícia està decidida per interessos electo-
rals, per afavorir el seu govern a la Xunta, i també per 
donar calerons a les grans empreses constructores 
que fan el seu agost amb els diners de tothom.

És patètic trigar amb AVE menys de tres hores per 
anar de Madrid a Barcelona, i una hora com a mínim 

per anar de Barcelona a la Garriga. Una situació que 
va en contra de l’eficiència, la competitivitat i el valor 
afegit de l’economia productiva. El servei de rodalies 
és utilitzat per molts treballadors i treballadores que 
necessiten un bon servei que asseguri puntualitat i 
regularitat. Per molts estudiants que han d’arribar a 
l’hora a les classes, per moltes persones que el neces-
siten per a les seves activitats quotidianes.

Si aquesta realitat ja és prou crua, espanta pen-
sar què passarà quan el servei es vengui a empreses 
privades, conseqüència de la liberalització decidida 
pel PP, que compta amb el suport de CiU: més tan-
cament d’estacions, menys trens, menys freqüència 
de trens... Us recomano que mireu el film La cua-
drilla, de Ken Loach, que explica la privatització 
dels trens britànics a l’època de la política conser-
vadora la Sra. Thatcher, per saber què ens espera.

ICV, decidits partidaris de la mobilitat sosteni-
ble, continuarem reivindicant que rodalies deixi de 
ser la ventafocs de Renfe. I que continuï essent un 
servei públic a l’abast de tothom. 

Rodalies, la ventafocs de Renfe
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